
Delegati odložili glasovanje
Razprava o predlogu odloka o sprejetju zazidal-

nega načrta za območje zazldalnega otoka CS-6
(Nove Poljane) se je na Julijskl seji zbora združenega
dela naše občinske skupščine obrnila v nepričako-
vano smer. Medtem ko so delegatl zbora krajevnih
skupnostl predlog sprejeli brez posebnih zadržkov,
so se delegatl zbora združenega dela odločili, da
bodo o predlogu odloka glasovall šele na septembr-
skl seji.

Kljub temu, da je bil osnu-
tek predloga odloka o javni
razpravi od januarja meseca
letos in so krajani posredovali
svoje pripombe na zazidalni
načrt zazidalnega otoka CS-6,
se delegati Kliničnega centra
s svojimi pripombami niso
pojavili niti v prvem delu jav-
ne razprave, niti takrat, ko je
bil izdelan popravljen zazidal-
ni načrt Novih Poljan, kjer so
bile upoštevane pripombe in
predlogi krajanov. Svoje pri-
pombe so delegati konferenc
delegacij Kliničnega centra
povedali šele na seji zbora
združenega dela in to v taki
obliki, da se je večina prisot-
nih delegatov odločila za od-
log glasovanja. Do septem-
brske seje bodo tako člani
Izvršnega sveta naše občin-
ske skupščine, predstavniki
Zavoda za družbeni razvoj
Ljubljane in člani strokovnih
služb Kliničnega centra sku-
šali najti skupni jezik in se
dogovoriti o nadaljnjem ra-
zvoju Novih Poljan.

Delegati Kliničnega centra
so v svoji razpravi našteli
vrsto razlogov, zakaj bi se sta-
novanjska soseska na zazidal-
nem otoku CS-6 ne smela gra-
diti. Pripombe so se dotaknile
novega naselja v pogledu go-
stote prebivalstva v načrtova-
nem naselju, prometnega re-
žima, ki bi nastal z izgradnjo
nove Glonarjeve ceste, neugo-
dnega vpliva bolnikov psihia-
tričnega oddelka Kliničnega
centra na bodoče stanovalce
novega stanovanjskega nase-
lja in obratno, utesnjenosti
Kliničnega centra in s tem
prepreke za nadaljnje širjenje
te delovne organizacije in
končno tudi, da bi visoki stol-
piči, ki so v novem naselju
načrtovani, zakrili bolnikom
razgled na Grad in Golovec.

Čeprav so predstavniki

Izvršnega sveta naše občin-
ske skupščine in Zavoda za
družbeni razvoj Ljubljane, ki
je naredil načrt za izgradnjo
Novih Poljan, vse pripombe
lahko ovrgli kot neutemelje-
ne, so bili delegati zbora zdru-
ženega dela mnenja, da se o
predlogu odloka ne morejo
odločati dokler ne bo stekel
usklajevalni postopek med
prizadetimi »strankami«.

Gostota prebivalcev v no-
vem naselju po besedah dele-
gatov namreč presega gostoto
v vseh že obstoječih stano-
vanjskih soseskah v Ljublja-
ni, saj je številka 432 stanoval-
cev na hektar res visoka. Ven-
dar pa je načrt nove soseske
narejen tako, da ta gostota ne
bo prišla do izraza v taki obli-
ki, kakršno so prikazali dele-
gati Kliničnega centra.

Prav tako tudi ni problema-
tičen prometni režim, ki naj bi
vladal po izgradnji nove sose-
ske. Nove Poljane same so na-
črtovane tako, da je promet
popolnoma izključen iz stano-
vanjske okolice in bodo do
blokov imela dostop le vozila
reševalne postaje, gasilcev in
komunalnega podjetja. Tudi
Zaloška cesta ne bo zaradi no-
vega naselja nič bolj obreme-
njena. Nasprotno, lahko bo
postala interna prometna pot
Kliničnega centra. Izgradnja
novega cestnega režima v tem
delu namreč ne pogojuje iz-
gradnje stanovanjske soseske
in so v tej smeri možne različ-
ne rešitve.

Kar zadeva širjenje Klinič-
nega centra in njegovo utes-
njenost, ki bi jo izgradnja so-
seske predstavljala, so pri-
pombe delegatov precej neu-
temeljene. Ker strokovne
službe Centra še do sedaj niso
izdelale razvojnega plana
Centra, zazidalnega načrta
Centra in tudi ne urbanistič-

nega plana - morale bi vse te
dokumente predložiti občin-
ski skupščini že pred nekaj
leti, je nova soseska načrtova-
na tako, da razvoja v določeni
meri ne bo ovirala. Zazidalni
načrt zazidalnega otoka CS-6
je namreč upošteval možnosti
razvoja Centra »na slepo« in
je ta možnost, da bi ga zavrl,

In če se nazadnje dotakne-
mo samo še razgleda, pa mor-
da osebnih razmišljanj enega
od prisotnih delegatov zbora
združenega dela. Res bodo
bolniki za razgled nekoliko
prikrajšani, vendar situacija
ne bo mnogo slabša od seda-
nje. Ni pa to vzrok, ki bi lahko
preprečil gradnjo nove stano-
vanjske soseske. Ob upošte-
vanju takih in podobnih pri-
pomb| bi se Ljubljana le težko
razvijala. Tudi v primeru, da
odločajo delegati, ki so »sa-

nega centra in bodo lahko gle-
dali le sive zidove stolpičev in
strehe hiš v okolici Centra. In
morda s tem v zvezi še nekaj
podobnih neprijetnosti.

Končni rezultat preložene-
ga glasovanja bodo občutili
bodoči stanovalci nove sose-
ske. Kvadratni meter stano-
vanjske površine je iz dneva v
dan dražji - višjo ceno bodo
plačali tisti, ki po vsej verjet-
nosti na seji niso bili prisotni.
Ker se bo gradnja soseske za-
vlekla, bo približno 4000 ljudi

Občina Center ima zelo pi-
člo izbiro zazidalnih površin
in zato je treba izrabiti vsa-
ko možnost, ki je dana. Vna-
sprotnem primeru bo občina
postala »stara«, saj se pov-
prečna starost občanov viša.
Strukturo prebivalstva je
treba torej pomladiti, karpa
je možno samo na ta način,
da s pridobitvijo novih sta-
novanjskih površin pridobi
tudi mlade družine in obdrži
tudi število prebivalcev na
številki 40.000. Če v občini
torej ne bomo pridobili no-
vih stanovanjskih površin,
bo sčasoma postala tisti del
mesta, kamor hodijo ljudje iz
drugih občin v službo, med-
tem ko bo sama imela vedno
manj aktivnega prebival-
stva.

S pozidavo zazidalnega
otoka CS-6 se ponuja lepa
priložnost, da bo občina obo-
gatena za okrog 4000 novih
občanov. Prav zato se vsi od-
govorni faktorji zavzemajo
za to, da bi nova stanovanj-
ska soseska Nove Poljane
zrasla čimprej. Zgodilo pa se
je to, da se bo vsa stvar za-
vlekla, ker se delegati Kli-
ničnega centra niso dogovo-
rili pravočasno, kaj jim v
zvezi z Novimi Poljanami -
načrtovane so namreč kot
neposredna soseda Centra -
ne ugaja.

Tako ravnanje delegatov
prinaša številne nesporazu-

me, sledijo usklajevalni po-
stopki in iskanje skupnih re-
šitev. Zakajso delegati s svo-
jimi pripombami - zazidalni
načrt je bil v javni razpravi
dovolj dolgo - »prišli na
dan« šele na seji zbora zdru-
ženega dela, ko se je bilo tre-
ba dokončno odločiti, prižga-
ti zeleno luč za novo stano-
vanjsko sosesko in stremeti
za tem, da bi bila soseska
čim prej dograjena. Verjetno
bi člani izvršnega sveta obči-
ne ne nasprotovali, če bi se
želeli delegati o spornih toč-
kah v zvezi z zazidalnim na-
črtom pomeniti pred zaseda-
njem občinske skupščine.
Vpliv razprave delegatov
Ktiničnega centra na ostale
delegate zbora združenega
dela je pozvročil odlog spre-
jemanja predloga odloka o
sprejetju zazidalnega načrta
za zazidalni otok CS-6 Nove
Poljane.

Vrazpravi je eden od dele-
gatov omenil, da se ne more
odločati o stvari, ki jo je vi-
del danes prvič, dovolj za-
vestno in odgovorno. S pre-
ložitvijo glasovanja na pri-
bodnjo sejo - v takemprime-
ru delegati ne pridobijo več,
saj bodo na septembšrski se-
ji zbora združenega dela pri-
sotni drugi delegati in med
njimi se prav lahko znajde
kdo, ki bi mogel trditi isto.
In stanje izpred enega mese-
ca se ponovi.

V zvezi z novo stanovanj-
sko sosesko in tolikimi novi-
mi prebivalci, med katerimi
bo prav gotovo tudi precej
otrok, se je na seji poja vilo še
eno vprašanje: »Kam bodo ti
otroci hodili všolo?« Vendar
bi to ne smelo - in tudi ne bo
- biti problem, saj imamo v
občini najvišji odstotek pri-
liva osnovnošolskih otrok iz
drugih ljubljanskih občin.
Tako bodo otroci iz Novib
Poljan hodili na osnovno šo-
lo Kette-Murn.

S takimi in podobnimi -
pogosto malenkostnimi -
problemi so se ukvarjali
delegati in so potem, ko so
pod vsemi trditvami proti
gradnji soseske potegnili
črto odločili, da je treba vso
stvar še enkrat temeljito ra-
zmisliti in se odločiti do-
končno na seji v septembru.
Usklajevalni postopki so že v
polnem teku in precej dilem
je že razrešenih. Več not je
bilo v zvezi z Novimi Polja-
nami že povedanega, ne mo-
remo povedati. Lahko pa ra-
zmišljamo o upravičenosti
»borbe« proti gradnji, o tem,
zakaj so vsi, ki so se izrekli
proti, čakali na zadnji trenu-
tek, zakaj se niso priključili
javni razpravi v krajevni
skupnosti, zakaj delegati po-
stavljajo pogosto privatne
interese pred splošne intere-
se družbe, zakaj... ?

neutemeljena. Poleg tega pa
je Klinični center že sedaj pre-
cej večji, kakor bi po mnenju
številnih strokovnjakov v sve-
tu smel biti. Le ti so namreč
mnenja in težijo za tem, da bi
zdravstvene ustanove ne ime-
le več kot 1000 postelj in toli-
ko zaposlenih, kakor jih kapa-
citeta take zdravstvene usta-
nove zahteva.

mo« ljudje in kot taki tudi ob-
čutljivi tam, kjer bi bili lahko
prizadeti sami. Morda po-
vsem nezavedno so se deloma
naslonili na osebna razmišlja-
nja enega od delegatov. Ta ra-
zmišljanja pa so tekla na mlin
prisotnih posameznikov, ki se
jim bo morda nekega dne pri-
petilo to, da bodo morali tudi
sami postati »gostje« Klinič-

prišlo do svojega stanovanja
kasneje, kakor bi lahko. Dvo-
ma o tem, da se bo usklajeva-

nje>- ugodno izteklo, namreč ni.
Delegati bodo tako na sep-
tembrski seji občinske skup-
ščine še enkrat razpravljali o
zazidalnem otoku CS-6 v kra-
jevni skupnosti Poljane. Ver-
jetno dovolj odgovorno in ra-
zumno. M. Kaučič


